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ACTA DE LA SESSIÓ: PLE ORDINÀRIA DE L’AJUNTAMENT  DEL DIA  25 de 

setembre de 2017. 

 

A la vila de Roses (Girona), 25 de setembre de 2017. 

 

Quan són les 20:00, es reuneix a la sala d'actes de la Casa Mallol, sota la presidència de 

la senyora Montserrat Mindan i Cortada, alcaldessa presidenta de la corporació, el PLE 

de l’Ajuntament a l’objecte de dur a terme la sessió ORDINÀRIA d’acord amb la 

convocatòria que s’ha repartit. 

 

SENYORS QUE HI ASSISTEIXEN: 

 

Sr. Carles Pàramo i Ponsetí     Primer tinent d'alcalde 

Sr. Francesc Giner i Ballesta    Segon tinent d'alcalde 

Sr. Juan Manuel Fernández i Martínez   Tercer tinent d’alcalde 

Sr. Marc Danés i Zurdo     Regidor 

Sra. Anna Jorquera i Navarro    Regidora 

Sr. Fèlix Llorens Palou     Regidor 

Sr. Joan Plana i Sagué     Regidor 

Sr. Èric Ibáñez i Martín     Regidor 

Sra. Verónica Medina i Flores    Regidora 

Sr. Gerard Teixidó i Rivera     Regidor 

Sra. Olga Simarro Rojas     Regidora 

Sr Antonio Rodríguez López     Regidor 

Sr. Manel Escobar Yegua     Regidor 

Sr. Àngel Tarrero González     Regidor 

Sr. José Manuel Àlvarez Cuñat    Regidor 

Sr. José Antonio Valdera Martín    Regidor 

 

També hi assisteixen: 

 

Sra. Mariel·la Roig Guitart    Interventora accidental de la corporació 

Sra. Maria Teresa Sánchez Luna   Tècnica d’Administració General 
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Actua com a secretari, el secretari general de la corporació, senyor Francisco Luis Muñoz 

Cameo. 

 

Un cop l'alcaldessa ha obert l'acte, s'entra a l'ordre del dia, es tracten els afers indicats i 

es prenen els acords que es detallen. 

 

El senyor Antonio Rodríguez López, regidor, s’incorpora a la sessió a les 20:02 h, quan 

es tracta el punt 2.  
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1.0.- Aprovació acta anterior: 28.08.17 

 

Identificació de l’expedient  

 

Proposta de l’alcaldessa d’aprovació de l’acta anterior de Ple  

 

Antecedents  

 

1. Amb data 28 d’agost de 2017 va tenir lloc la sessió ordinària del Ple.  

 

2.  D’acord amb l’article 18.2 de la Llei 40/2015, de 1 d’octubre, del règim jurídic del 

sector públic l’acta de cada sessió dels òrgans col·legiats podrà aprovar-se en la 

mateixa sessió o en la immediata següent.  

 

3.  El dia 18 de setembre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen 

favorable. 

 

Resolució  

 

Aprovar l’acta de la sessió de l`òrgan col·legiat detallat a l’antecedent primer d’aquesta 

proposta. Exp.: 2017/007228 

 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar 

l’acta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

2.0.- Informació de l'Alcaldia 

 

HABITANTS, a 25 de setembre de 2017 

 

TOTAL POBLACIÓ: 19.481 habitants 
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Homes: 9.810 que representen el 50,36% de la població 

Dones: 9.671 que representen el 49,64% de la població 

3.512 de < 16 anys, que representen el 18,02% de la població 

 

ATUR 

A agost de 2017: 825 aturats 

A agost de 2016: 948 aturats 

 

DECRETS 

 

TOTAL DECRETS= 281 

 

Contingut ECONÒMIC 50 

Contingut URBANÍSTIC 87 

Contingut GENERAL 144 

 

REUNIONS DE TREBALLS A ROSES: 

 

- 30 Reunions de treball 

- 4 Meses de Contractació  

- 1 Gerència de Patrimoni  

- 4 Juntes de Govern Local  

- 1 Consell Administració ROSESNET  

- 1 Consell Administració PORT DE ROSES 

- 1 Junta de Portaveus 

- 1 Comissió Informativa 

- 1 Ple 

- 1 Consell d’alcaldes 

- 5 Casaments civils 

 

REUNIONS DE TREBALLS FORA DE ROSES 

 

- BCN, Campanya d'optimització, homogeneïtzació i simplificació dels procediments 

tributaris als ens locals. 
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VISITES REBUDES A ROSES 

 

- 12 visites 

 

VISITES FORA DE ROSES 

 

- Sr. Pere Padrosa, director general de Transport i Mobilitat de la Generalitat de 

Catalunya. 

 

ACTES A ROSES 

 

- Havaneres 

- Acte commemoratiu 10è Aniversari Cursa de la Dona 

- X Cursa de la Dona 

- XX Fira d'Entitats i XII Trobada de Puntaires 

- Presentació llibre "Costa Brava Postals 1960's-1970's" del fotògraf Jordi Puig 

 

ACTES FORA DE ROSES 

 

- Cantallops, Missa Salut de Terrades/Dinar- Associació d'Avis de Roses 

- Cantallops, Romeria de la Salut 2017 – Associació Casal del Pescador 

- Solsona, actes Festa Major 2017 

- BCN, actes Diada de Catalunya 

- BCN, acte de rebuig a la persecució judicial i de suport als alcaldes i alcaldesses que 

han donat suport al Referèndum. 

 

 

ASSISTÈNCIA MITJANS DE COMUNICACIÓ 

 

- Empordà TV (notícies, entrevistes, etc.) 

- Punt Diari 

- Xat Empordà 

- L’Hora de l’alcaldessa 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: 5d44ab62-9cc8-4099-b182-e60cf7db2bf6.  

Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 3 de 3 

 

 

3.0.- Aprovació provisional modificació puntual_mas de les Figueres) 

 

El senyor Carles Pàramo, responsable de l'Àrea d'Urbanisme, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Aprovar provisionalment el document anomenat “Modificació puntual 1 - Mas de les 

Figueres del Pla general d'ordenació urbana (PGOU) de Roses, novament en vigor des 

de la sentència d'anul·lació del Pla d'ordenació urbanística municipal (POUM)», a 

l’avinguda de Rhode, 209-221 de Roses, d’iniciativa municipal. 

 

Antecedents  

 

1. El Ple de l’Ajuntament del 30 de gener de 2017 va acordar aprovar inicialment els 

documents següents: 

- «Conveni de donació a títol gratuït de la porció de terreny de 2.066 m² de la finca 

situada a l’avinguda de Rhode, 209-221», entre Josep Oriol Martí Bagué, propietari de la 

finca i l’Ajuntament de Roses. 

- «Modificació puntual núm. 1-Mas de les Figueres- del PGOU de Roses, novament en 

vigor des de la sentència d’anul·lació del POUM de Roses», redactat per l’arquitecte 

municipal, cap del Departament de Planejament i Execució Urbanística de l’Àrea 

d’Urbanisme l’octubre del 2016, autenticat pels serveis tècnics municipals amb la 

referència 2DUN, de data 30.11.2016.  

 

2. En compliment de l’acord adoptat, s’han sotmès a informació pública pel termini d’1 

mes, mitjançant edicte publicat en el Diari Oficial de la Generalitat de Catalunya, núm. 

7314, de 22 de febrer de 2017, en el Butlletí Oficial de la Província de Girona, núm. 44, 

de 3 de març de 2017, en els diaris de difusió comarcal El Punt-Avui del 16 de febrer de 

2017 i Diari de Girona del 15 de febrer de 2017 i en el tauler electrònic (e-tauler) de la 

web municipal (www.roses.cat). 
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Durant l’esmentat període d’informació pública no s’ha presentat cap al·legació.  

 

3. En data 15 de febrer de 2017 se sol·licita informe, per raó de les seves competències, 

al Servei Provincial de Costes del Ministeri d’Agricultura, Pesca, Alimentació i Medi 

Ambient a Girona.  

 

4. En data 16 de febrer de 2017, RS 1759/17, se sol·liciten a la Generalitat de Catalunya 

els informes sectorials per a la tramitació del planejament urbanístic; concretament: 

- Costes, pel que fa a l’àmbit de territori i sostenibilitat 

- Patrimoni arquitectònic i arqueològic, pel que fa a l’àmbit de cultura 

- Bombers i protecció civil pel que fa a la seguretat i la protecció civil  

 

5. En data 14 de març de 2017, RE 4879/17, la Delegació Territorial del Govern de la 

Generalitat a Girona tramet:  

1) Informe favorable tramès per la Comissió Territorial del Patrimoni Cultura de Girona, 

emès per la Direcció General d’Arxius, Biblioteques, Museus i Patrimoni Territorial el 13 

de març de 2017, amb les següents consideracions:  

- En l’àmbit arquitectònic, es preveu una modificació de la qualificació urbanística d’una 

part de la finca del Mas de les Figueres. Aquesta modificació no afectarà el mas, inclòs 

dins del catàleg municipal de patrimoni, i que gaudeix d’un solar ampli en el seu entorn. 

La proposta presentada no difereix de la proposta anterior (Modificació puntual núm.6 del 

POUM de Roses a l’àmbit del Mas de les Figueres), informada com a consulta en data 

16.01.2015 i, novament en data 05.06.2015. Correspon ratificar-se en els acords 

prèviament emesos.  

- En l’àmbit arqueològic, ratifiquem els informes emesos anteriorment en el sentit que, 

d’acord amb les dades de l’Inventari del patrimoni arqueològic i paleontològic de la 

Direcció General d’Arxius, Biblioteques, Museus i Patrimoni, en aquest indret no consta 

l’existència de cap jaciment, per la qual cosa no es pot preveure afectació. Si en el 

transcurs de les obres es posen al descobert restes d’interès arqueològic caldrà atenir-se 

al que disposa la legislació vigent sobre el patrimoni arqueològic.  

 

2) Informe del cap de a Regió d’Emergènc ies de Girona del 17 de febrer de 2017, amb 

les següents conclusions:  
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- Per tal de definir els condicionats a tenir en compte a l’hora de dissenyar el planejament 

urbanístic municipal, s’han de complir els requeriments normatius referits a les següents 

mesures de prevenció d’incendis:  

a) Disponibilitat d’hidrants per a incendis - La obligatorietat de disposar d’hidrants 

d’incendi queda determinada en la normativa que tot seguit es relaciona:  

- Per a usos no industrials, la Secció 4 del Document Bàsic Seguretat en cas d’incendi del 

Reial Decret 314/2006, de 17 de març, pel qual s’aprova el Codi Tècnic de l’Edificació 

(CTE), estableix la necessitat de disposar d’hidrants d’incendi a les edificacions 

destinades a usos no industrials en funció de la seva alçada d’evacuació, de la seva 

ocupació i de la seva superfície.  

La instrucció Tècnica Complementària SP-120 defineix la necessitat i les condicions 

tècniques de la xarxa d’hidrants.  

b) Condicions d’entorn i d’accessibilitat dels bombers – Cal afegir les especificacions 

específiques tècniques següents:  

- Per a usos no industrials, la Secció 5 del Document Bàsic Seguretat en cas d’incendi del 

Reial Decret 314/2006, de 17 de març, pel qual s’aprova el Codi Tècnic de l’Edificació 

(CTE), i posteriors modificacions i correccions, estableix les condicions d’aproximació i 

entorn dels edificis (amplada mínima dels vials de circulació, la seva alçada mínima lliure, 

la capacitat portant, els radis dels trams corbats), així com l’accessibilitat per façana, per 

tal de garantir-hi la intervenció dels bombers. També es determina que en zones 

limítrofes o interiors a àrees forestals, s’ha de disposar de dues vies d’accés alternatives 

als edificis; alternativament permet disposar d’una única via d’accés que finalitzi en un cul 

de sac circular de 12,5 metres de radi.  

 

6. En data 16 de març de 2017, RE 52608/17, la Direcció General de Sostenibilitat de la 

Costa i del Mar del Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient, demana que es 

tradueixi al castellà la documentació de la qual es demana informe i, el 7 d’abril de 2017 

l’Alcaldia mitjançant Decret núm.1178/17 resol trametre la documentació requerida, 

degudament diligenciada i amb la traducció literal al castellà, RS 4111/19.04.2017.  

 

7. En data 7 de juny de 2017, RE 11103/17, el Departament de Territori i Sostenibilitat 

tramet l’informe favorable emès pels Serveis Territorials del Departament d’Interior – 

Protecció Civil de Girona el 6 de juny de 2017, amb les següents conclusions: 
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- Pel que fa al risc d’inundacions s’informa favorablement. S’ha tingut en compte l’informe 

tècnic de l’Agència Catalana de l’Aigua (ACA) (Expedient: UDPH2017001656), on es diu 

textualment: “Es considera que els terrenys que ocupa l’àmbit de la modificació puntual 

del PGOU de Roses a l’avinguda de Rhode 209-221 no són inundables per 

desbordaments de la riera Ginjolers.”  

- Pel que fa al risc d’incendis forestals, s’informa favorablement perquè no està situat en 

terrenys forestals, ni a menys de 500 metres de massa forestal. 

- Pel que fa al risc d’accidents en establiments de risc químic, s’informa favorablement.  

 

8. En data 22 de juny de 2017, el Departament de Territori i Sostenibilitat tramet l’informe 

emès pel Servei de Gestió del Litoral el 14 de juny de 2017, pel qual s’informa 

favorablement la Modificació puntual 1 –Mas de les Figueres del PGOU de Roses i, 

assenyala que:  

- Escau recordar que el Servei de Gestió del Litoral és l'organisme responsable de 

tramitar, tant les autoritzacions en zona de servitud de protecció com les concessions 

d'ocupació en zona de domini públic marítimoterrestre.  

- Les actuacions en zona de servitud de protecció hauran d’obtenir l'autorització pertinent 

del Servei de Gestió del Litoral.  

- Si l'aprovació del present instrument urbanístic suposés alguna actuació en zona de 

domini públic marítimoterrestre amb caràcter fix, caldrà de tramitar la concessió 

d'ocupació en zona de domini públic marítimoterrestre corresponent.  

 

9. En data 29 de juny de 2017, RE 12799/17, la Direcció General de la Direcció General 

de Sostenibilitat de la Costa i del Mar del Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi 

Ambient, tramet informe emès el 19 de juny de 2017, en el que consta que, de l’anàlisi i 

l’estudi de la documentació aportada de la Modificació puntual i les dades obrant en 

aquest Departament, permeten fer les següents consideracions des del punt de vista de 

la vora del litoral:  

1) En els plànols es dibuixen de manera sensiblement correcta les línies d’atermenament 

del domini públic marítimoterrestre i les seves servituds de trànsit i de protecció, 

corresponents a l’expedient d’atermenament DL-32-GI aprovat per OM del 3 de febrer de 

1998.  

No obstant això, cal assenyalar que a la descripció dels plànols s’hauran de recollir les 

servituds legals amb les denominacions que de la Llei de costes ha disposat, amb la 
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finalitat d’evitar interpretacions que poden induir a error, tal com es va sol·licitar en 

l’informe anterior.  

Tot això amb independència de considerar que, davant qualsevol desajustament en la 

representació de les esmentades línies, prevaldran les dades dels plànols 

d’atermenament sobre les reflectides en el planejament.  

2) L’àmbit de la Modificació puntual es localitza fora del domini públic marítimoterrestre, 

estant parcialment afectat per la zona de servitud de protecció, que es destina a espais 

lliures, distingint la zonificació actual clau 11a (jardins privats protegits) i la proposta clau 

C2 (sistema d’espais lliures).  

L’edificació existent, així com el sistema d’equipaments comunitaris proposat (clau D2MF) 

es localitzen fora de la zona de servitud de protecció.  

3) A l’article 12 de les Normes urbanístiques es recullen les limitacions de la Llei de 

costes, indicant el següent:  

«Els usos de la zona de servitud de protecció s’ajustaran al que disposen els artic les 24 i 

25 de la Llei de costes, fent constar els usos permesos en aquesta zona, amb 

l’autorització de l’òrgan competent de la Comunitat Autònoma.  

Les obres i instal·lacions existents, a l’entrada en vigor de la Llei de costes, situades en 

zona de servitud, es regularan pel que s’especifica en la Disposició transitòria quarta de 

la Llei de costes»  

I conclusions:  

Tot que s’exposa constitueix, d’acord amb el que es regula a l’article 117.1 de la Llei de 

costes, l’informe de suggerències i observacions que es consideren necessàries i 

convenients per incorporar al document que s’hagi d’aprovar definitivament.  

Un cop es tingui en compte el que s’indica a la consideració 1 anterior, en relació amb la 

Modificació puntual del PGOU, àmbit Mas de les Figueres, en el terme municipal de 

Roses, l’expedient complet, diligenciat i, prèviament, a l’aprovació definitiva, es trametrà 

de nou a la Direcció General, per mitjà del Servei Territorial de Costes a Girona, per 

emetre l’informe que disposen els articles 112.a) i 117.2 de la Llei de costes.  

 

10. En data 16 d’agost de 2017, l’arquitecte municipal, cap del Departament de 

Planejament i Execució Urbanística de l’Àrea d’Urbanisme redacta el document anomenat 

«Modificació puntual 1, relativa al Mas de les Figueres, del Pla general d'ordenació 

urbana (PGOU) de Roses, novament en vigor des de la Sentència d'anul·lació del Pla 
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d'ordenació urbanística municipal (POUM)» de data agost de 2017, validat pels serveis 

tècnics municipals amb la referència 4DUN, de data 16.08.2017.  

 

11. Amb data 22 d’agost de 2017, l’arquitecte municipal informa que, pel que al nou 

document redactat el 16 d’agost de 2017, les modificacions respecte a l’aprovat 

inicialment,  han consistit en completar els plànols números 5, 6 i 7, en els quals s’ha 

afegit la llegenda del domini públic marítimoterrestre  (DPMT), tal com s’assenyala a 

l’informe emès el 19 de juny de 2017 per Direcció General de Sostenibilitat de la Costa i 

del Mar del Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient (RE 12799/29.06.2017).  

 

12. Amb data 23 d’agost de 2017 els serveis jurídics de l’Àrea d’Urbanisme informen en 

relació amb la tramitació de l’aprovació provisional de la modificació puntual i amb 

l’aprovació definitiva del conveni i formulen una proposta de resolució. 

 

13. El dia 12 de setembre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen 

favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. Pla general d’ordenació urbana  (PGOU)  de Roses aprovat el 1993. 

 

Segon. Decret Legislatiu 1/2010, de 3 d’agost, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

d’urbanisme -LUC- (DOGC núm. 5686, de 05.08.2010), modificat per la Llei 3/2012, de 22 

de febrer (DOGC núm. 6077, de 29.02.2012). 

 

Tercer.  Decret 305/2006, de 18 de juliol, pel qual s’aprova el Reglament de la Llei 

d’urbanisme -RLUC- (DOGC núm. 4682, de 27.07.2006). 

 

Quart. Decret 64/2014, de 13 de maig, pel qual s’aprova el Reglament sobre protecció de 

la legalitat urbanística (DOGC núm. 6623, de 15.05.2014).  

 

Cinquè. Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual s’aprova el Reglament d’obres, 

activitats i serveis dels ens local -ROAS- (DOGC núm.2066, de 23.06.1995). 
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Sisè. Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya (DOGC núm. 3887, de 20.05.2003). 

 

Setè.  Llei 39/2015, d’1 d’octubre, de Procediment administratiu comú de les 

administracions públiques (BOE núm. 236, de 2.10.2015) 

 

Vuitè. L’òrgan competent per adoptar l’acord d’aprovació provisional de la modificació 

puntual és el Ple de l’Ajuntament. Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de 

règim local (LBRL) (BOE núm. 80, de 3.04.1985). 

 

A proposta del regidor responsable de les àrees d’Urbanisme i de Medi Ambient, senyor 

Carles Pàramo i Ponsetí, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1.  Aprovar provisionalment el document anomenat «Modificació puntual 1 - Mas de les 

Figueres del Pla general d'ordenació urbana (PGOU) de Roses, novament en vigor des 

de la sentència d'anul·lació del Pla d'ordenació urbanística municipal (POUM)», a 

l’avinguda de Rhode, 209-221 de Roses, redactada per l’arquitecte municipal, cap del 

Departament de Planejament i Execució Urbanística de l’Àrea d’Urbanisme, el 16 d’agost 

de 2017, validat pels serveis tècnics municipals amb la referència 4DUN, de data 

16.08.2017, en el qual es recullen les prescripcions de l'informe de 19 de juny de 2017 

emès per la Direcció General de la Direcció General de Sostenibilitat de la Costa i del Mar 

del Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient. 

 

2. Trametre de nou, còpia diligenciada i traduïda al castellà, del document d'aprovació 

provisional,  així com del present acord a la Direcció General de Sostenibilitat de la Costa 

i del Mar del Ministeri d’Agricultura, Alimentació i Medi Ambient, per mitjà del Servei 

Territorial de Costes a Girona, per emetre l’informe preceptiu i vinculant a l'aprovació 

definitiva del document.  

 

3. Considerar aprovat definitivament el «Conveni de donació a títol gratuït de la porció de 

terreny de 2.066 m² de la finca situada a l’avinguda de Rhode, 209-221, entre Josep Oriol 

Martí Bagué, propietari de la finca i l’Ajuntament de Roses», quedant la seva eficàcia 
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condicionada a l'aprovació definitiva de la modificació puntual del PGOU, relativa al Mas 

de les Figueres, així com a la seva publicació i,  trametre l’acord i una còpia del conveni a 

la Direcció General d’Administració Local del Departament de Governació de la 

Generalitat de Catalunya.  

 

4. Facultar a l’alcaldessa presidenta per a la signatura del conveni. 

 

5. Notificar-ho a Josep Oriol Martí Baguè, per al seu coneixement i efectes. 

 

6. Aquest és un acte de tràmit, no definitiu en via administrativa i, per tant, no és 

susceptible de recurs.. Exp.: 2016/005300 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Carles Pàramo.- Aquesta és l’enèsima vegada que passa aquest tema per 

l’Ajuntament de Roses. Per les persones que segueixen el Ple, recordar-los que es va 

iniciar tota la modificació puntual del POUM, que quan havíem aconseguit tots els passos 

– amb els informes que corresponen de Cultura, Costes, etc – es va tombar el POUM i va 

tornar a entrar en vigor el Pla general que havia estat vigent fins al 2010. 

 

A conseqüència, i tal com mana la llei, s’ha hagut de reiniciar tot el procediment. En 

aquests moments ja tenim aprovada, inicialment, la modificació puntual del Pla general 

que permet segregar la finca del Mas de les Figueres en dos, de les quals, una de les 

parts – de 2.066 m2 – es dóna gratuïtament a l’Ajuntament de Roses amb la condició que 

s’hi faci una zona ajardinada, s’obri pas entre el carrer Pescadors i l’avinguda de Rhode i, 

amb la previsió que, en el futur, si l’Ajuntament algun dia cregués oportú, poder-hi fer un 

equipament petit amb planta baixa i soterrani. 

 

Dir que sort que ens ho donen gratuïtament perquè fa anys – ja no sé si són tres o quatre 

anys – que estem intentant adquirir per donació generosa aquesta finca. Si avui ho 

aprovem, donat que la informació pública ja es va fer amb l’aprovació inicial, ho enviarem 

directament a la Comissió Territorial d’Urbanisme i ells ja faran l’aprovació definitiva, la 
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qual entrarà en vigor el dia que es faci la publicació al diari oficial de la Generalitat de 

Catalunya. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Com hem fet sempre que ha passat per Ple – perquè ha passat diverses 

vegades i en diferents punts del procés – nosaltres hi votarem a favor. Ens permetrà tenir 

un espai públic en un lloc privilegiat del municipi com és el front de mar. A més a més, en 

un enclau concret que és molt genuí i identitari de la zona com és el Mas de les Figueres.  

Per tant, és molt interessant que això sigui així. 

 

Volem aprofitar, com bé ha dit el regidor ponent, per agrair, una vegada més, a la 

persona que ha donat el terreny. Alhora que disculpar-nos en nom de tota la corporació i 

en nom de tota l’Administració, gairebé podríem dir, per totes les traves que ha posat 

perquè realment és d’aquells projectes que sembla que estiguin maleïts perquè no 

acaben d’avançar. 

 

En tot cas només volíem preguntar si ja hi ha alguna data, més a menys, prevista o algun 

termini més o menys previst perquè es puguin començar a executar tots els treballs per 

apriar la zona ara que ja sembla que s’encarrila l’aprovació definitiva.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Tinc dos dubtes que són: Primer, i vist l’informe jurídic que obra dins 

l’expedient al qual tenim accés els regidors. En aquest informe, a la part de conclusió, diu 

que s’informa favorablement/desfavorablement. Per la qual cosa no entenem si és 

favorable o desfavorable. Suposo que això és un error. 

 

En segon lloc, tal com consta i com ha fet esment el senyor Carles Pàramo, en cas que 

aquest acord s’aprovi provisionalment avui, s’ha de trametre una còpia diligenciada a la 

Direcció General d’Agricultura i, crec, a dos Ministeris diferents més. Per això entenc que 

tenen algun tipus de potestat per invalidar aquest acord o projecte.  
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RESPOSTES DEL REGIDOR PONENT  

 

Sr. Carles Pàramo.- No sé si des de la mesa estan mirant aquest informe jurídic i ens 

poden aclarir aquest dubte.  En tot cas, ha passat sempre amb informe favorable, per la 

qual cosa pot ser tranquil·lament un error, ja que si diu les dues coses, el que em 

preocuparia seria que digués que és desfavorable. 

 

Com que ja ho teníem, gairebé, preparat abans que ens tombessin el POUM ja s’havia fet 

un encàrrec a un arquitecte i està molt avançat el que s’hi pensa fer. Que, en definitiva, 

és la condició que ens va donar el propietari: enjardinat, pas i poca cosa més. L’arquitecte 

hi està treballant pràcticament sense fer-hi obra, és només tractament del terreny i amb 

plantacions de plantes autòctones, aromàtiques, etc. El que sí que està estudiat és la 

separació amb la resta de la finca per preservar la seva intimitat. D’una part serà més 

tancat i de l’altre, gairebé, visualment serà una continuïtat de la finca matriu del Mas de 

les Figueres.  

 

A la vista que hem pogut arribar fins a aquest punt, els pressupostos de l’any vinent 

contemplaran la partida adient. No sé si per fer tota l’obra – que tampoc és tan cara 

perquè, repeteix, és poca cosa – però ja estarà preparat.  

 

Respecte a això, l’única cosa que diem és que el Ministerio ens han demanat que ho 

traduïm al castellà. Quan ho enviem al Ministeri a Girona no hi ha cap problema, però 

com que s’envia a Madrid, ens han demanat la traducció. Però això no atura el projecte 

per res ni cal un altre informe sinó que se’ls hi envia en castellà perquè ells ho tinguin en 

el seu arxiu. 

 

 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Només per afegir a la resposta del senyor José Antonio Valdera, 

alguna petició que havien fet inicial en el seu informe, ja vam introduir el que ens 

demanaven. Aquest cop és només perquè hem canviat de POUM a PGOU, però ja ho 

havíem tramès tot, per tant ells ens havien fet arribar les seves indicacions. 
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El tema del favorable/desfavorable, el secretari informa que és favorable. Per tant, hi ha 

un error que es subsanarà.  

 

 

Per unanimitat dels membres presents s’aprova la inclusió del punt següent que no 

consta a l’ordre del dia.  

  

 

4.0.- Aprovació del conveni interadministratiu Club de les Badies més belles del 

món 

 

El senyor Fèlix Llorens, responsable de l'Àrea de Cultura i Festes, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Conveni de col·laboració interadministrativa entre els ajuntaments de Roses, Castelló 

d'Empúries i Sant Pere Pescador i l'Agència de Desenvolupament econòmic de l'Escala 

per a la promoció conjunta de la badia de Roses en el marc de la seva pertinença al Club 

de les Badies més belles del món. 

 

Antecedents 

 

1. El Club de les Badies Més Belles del Món és una agrupació privada que va néixer 

l’any 1997 amb l’objectiu de promocionar turísticament les badies integrants amb 

una orientació de salvaguarda i de posada en valor del patrimoni natural i cultural, 

la preservació del litoral i el desenvolupament del turisme sostenible. 

 

2. El novembre de 2011, la Junta del Club de les Badies Més Belles del Món va 

acceptar l’admissió de la Badia de Roses com a membre del club. 

 

3. L’actuació conjunta i coordinada que es deriva de l’admissió en el Club de les 

Badies Més Belles del Món per part dels quatre municipis que la van promoure 
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requereix la formalització d’un conveni entre les parts per a la definició del règim 

jurídic i econòmic dels municipis promotors. 

 

4. La gestió i coordinació del pla d'accions que executaran els ens locals que formen 

part d'aquest conveni anirà a càrrec de l'Ajuntament de Sant Pere Pescador 

durant els exercicis 2017 i 2018. 

 

5. En el pressupost general de l’Ajuntament de Roses aprovat per a l’exercici 2017 

està prevista l’aplicació 17 70 4322 226990 de despeses Club Badies Més Belles 

del Món, amb un import de TRES MIL EUROS (3.000€), dels quals 2.500,00€ 

corresponen a les  despeses de pertinença al club i la promoció de l’actuació 

conjunta que es preveu dur a terme per a l'any 2017. 

 

6. En data 13 d'abril de 2017 el Ple de l'Ajuntament de Sant Pere Pescador va 

aprovar el conveni de col·laboració administrativa dels municipis integrants i el Pla 

d'actuacions per al 2017 

 

7. En data 13 de juny de 2017, RE: 11552/17, l'Ajuntament de L'Escala notifica 

l'adopció de l'acord de Junta de Govern Local del dia 31 de maig de 2017 on 

s'aprova el conveni de col·laboració administrativa dels municipis de la Badia de 

Roses. 

 

8.   El dia 12 de setembre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen 

favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer – Llei 40/2015, d'1 d'octubre, de règim jurídic de les administracions públiques.  

 

Segon – L’article 191 del Decret legislatiu 2/2003, de 28 d’abril, pel qual s’aprova el text 

refós de la llei municipal i de règim local de Catalunya. 

 

Tercer – Els articles 303, 304 i el 305 del Decret 179/1995, de 13 de juny, pel qual 

s’aprova el reglament d’obres, activitats i serveis dels ens locals 
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A proposta del regidor responsable de l’Àrea Turisme i Promoció Econòmica, senyor Fèlix 

Llorens, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar el conveni de col·laboració interadministrativa entre els Ajuntaments de 

Roses, Castelló d’Empúries, Sant Pere Pescador i l’Agència de Desenvolupament 

Econòmic i Turística de l’Escala per a la promoció conjunta de la Badia de Roses, 

en el marc de la seva pertinença al Club de les Badies Més Belles del Món i el pla 

d'actuacions annex per a l'exercici 2017. 

 

2. Aprovar l'addenda al conveni de col·laboració interadministrativa entre els 

Ajuntaments de Roses, Castelló d’Empúries, Sant Pere Pescador i l’Agència de 

Desenvolupament Econòmic i Turística de l’Escala per a la promoció conjunta de 

la Badia de Roses, en el marc de la seva pertinença al Club de les Badies Més 

Belles del Món. 

 

3. Aprovar la despesa relativa a la quota anual corresponent a l'exercici 2017 per un 

import total de DOS MIL CINC-CENTS EUROS (2.500,0€) amb càrrec a l'aplicació 

pressupostària 17 70 4322 2269903. 

 

4. Reconèixer l'obligació del punt 3 i ordenar el seu pagament mitjançant 

transferència bancària a l'Ajuntament de  Sant Pere Pescador, amb NIF: 

P1718700F, a justificar posteriorment un cop acabat l'exercici, amb la presentació 

de la memòria anual i l'estat del pressupost gestionat a 31 de desembre de 2017. 

En tot cas, no es podran aprovar noves aportacions fins que no s'hagi justificat 

aquesta. 

 

5. Notificar l’acord als agents implicats en el Conveni de col·laboració juntament amb 

una còpia de l'addenda per a la seva aprovació i signatura. 

 

6. Comunicar l’acord al departament d’intervenció, perquè en tinguin coneixement i 

produeixi els efectes que calguin  
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Contra aquesta resolució, que posa fi a la via administrativa, es podrà interposar recurs 

contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Girona, en el termini 

de dos mesos a comptar des del dia hàbil següent al de la seva notificació.  

 

Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el 

mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des del dia hàbil següent al 

de la seva notificació.  

 

No obstant es podrà interposar qualsevol altre recurs o reclamació, que consideri oportú, 

en defensa dels seus interessos. Exp. 2017/004810  

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Fèlix Llorens.- Cada any ho anem passant i aquest un altre cop. Es tracta d’aprovar el 

conveni que ha de regular la relació que tenim amb els pobles de la Badia per poder 

formar part del Club de Badies Més Belles del Món.  

 

Sempre m’agrada dir que és molt més que poder participar d’aquest Club si no que és 

una eina per trobar-nos tots els municipis, promocionar-nos tots junts i fer confluir les 

nostres forces sota una mateixa marca que és Badia de Roses. 

 

Recordar que, a partir d’aquest 2017, la gestió d’aquest conveni recau a l’Ajuntament de 

Sant Pere Pescador. Són 200 cada municipi. El 2017-2018 caurà a Sant Pere Pescador, 

els dos anteriors van ser a càrrec de Castelló d’Empúries, els dos primers van ser de 

Roses i els dos següents, per tant, seran de l’Escala.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Escoltar, veure i dir que vius en una de les badies més belles 

del món emplena d’orgull. Per la qual cosa, i sense cap mena de dubte, Ciutadans hi 

votarà a favor. 
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INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- No tinc cap dubte d’aquest conveni interadministratiu que el que fan 

és optimitzar els recursos dels quals disposen les administracions públiques.  

 

Dono la possibilitat al regidor ponent perquè aprofiti la situació per si ens pugui fer un 

resum de les actuacions o activitats d’aquest Club que s’han fet durant aquest darrer any 

ja que no tothom segueix el dia a dia i així la gent conegui una mica el funcionament 

d’aquest Club i/o aquest conveni interadministratiu i en sàpiga la seva utilitat.     

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Fèlix Llorens.- Com he dit al començament i, com se sap, l’objectiu primordial pel qual 

es va fer aquest conveni ja fa uns quants anys, era poder formar part del club de les 

badies més belles del món. Aquest era el seu objectiu fonamental.  

 

Tal com he dit jo, crec que és un bon lloc per trobar-nos amb els pobles del costat i fer 

confluir els nostres objectius de promoció per poder anar tots junts. Evidentment costa 

molt que aquests convenis donin resultat. Per posar un exemple, la setmana passada 

vaig parlar amb el gerent de Ports, aquest any vam tenir l’escala d’un creuer de gran 

magnitud – 2.000 passatgers – i sembla consolidat perquè aquesta companyia – 

Thompson – ha dit que vol tornar a tenir amb aquest vaixell de 2.000 passatgers, el 

Discovery, a Roses un altre cop. Fa anys que formem part del Costa Brava Turisport 

perquè vinguin creuers grans i, finalment, sembla que ho estem aconseguint.  

 

L’11 d’octubre es crearà el Costa Brava Yacht Club, per fomentar que els iots de luxe 

fondegin als ports de Catalunya, dins del qual, Roses també en formarà part. 

Evidentment, són eines de promoció lentes i que costa molt, en el temps, que donin fruits. 

Un cop han arrancat ja va tot molt més ràpid.  

 

Personalment tinc la confiança que el Club de les Badies Més Belles del Món, també ens 

serveixi ja que un dels seus requisits és l’ecosistema ens serveixi per fomentar el turisme 
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sostenible, cada cop més demandat. Aquest any era l’any del turisme sostenible. Crec 

que pot ser una bona plataforma per fomentar aquest tipus de turisme.  

 

En relació amb els vídeos de promoció conjunta, aquest any, hi ha una web, s’ha fet 

merchandising que es porta a totes les fires per fomentar la marca Badia de Roses. Faré 

un recull dels plans d’acció i de les memòries i portar-lo en el proper Ple ja que, de 

memòria, no recordo exactament tot el que s’ha fet en promoció.  

 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

   

 

5.0.- Donació del fons del taxista Faustino Coll Ballesta 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Donació del fons documental del taxista Faustino Coll Ballesta. 

 

Antecedents 

 

1. El senyor Faustino Coll Ballesta proposa la donació del fons documental produït en el 

marc de la seva professió de taxista. 

 

2. En data 18 d'agost de 2017 el tècnic d'arxiu i gestió documental ha emès un informe 

favorable en relació amb aquest assumpte.  

 

3. S'ha emès un informe jurídic favorable.  
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4. El dia 12 de setembre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen 

favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.  Llei 7/1985, de 2 d’abril, reguladora de les bases de règim local. 

 

Segon. Decret Legislatiu 2/2003, de 28 d'abril, pel qual s'aprova el Text refós de la Llei 

municipal i de règim local de Catalunya. 

 

Tercer. Decret 336/1988, de 17 d’octubre, pel qual s’aprova el Reglament de Patrimoni 

dels ens locals. 

 

Quart. Real decret legislatiu 1/1996, de 12 d’abril, pel qual s’aprova el text refós de la Llei 

de Propietat intel·lectual, regularitzant i harmonitzant les disposicions legals vigents sobre 

la màteria. 

 

Cinquè. Llei 20/2015, de 29 de juliol, de modificació de la Llei 10/2001, de 13 de juliol, 

d’arxius i documents. 

 

Per la qual cosa, d'acord amb l'article 175 del Reial decret 2568/1986, de 28 de 

novembre, pel qual s'aprova el Reglament d'organització, funcionament i règim jurídic de 

les entitats locals es formula el següent 

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals, senyora 

Montse Mindan i Cortada, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar la proposta de donació del fons del senyor Faustino Coll Ballesta. 

 

2. Expressar l'agraïment al senyor Faustino Coll Ballesta per l'acte de liberalitat i de 

servei cultural i social que ha realitzat envers la vila de Roses, manifestant, alhora, la 
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importància que accions com aquesta esdevinguin un costum usual que enriqueixin el 

patrimoni documental històric del nostre poble.  

 

3. Notificar a l'interessat aquest acord. 

 

4. Comunicar al Departament d'Alcaldia aquest decret per al seu coneixement i als 

efectes oportuns. 

 

5. Contra aquesta resolució, que posa fi a la via administrativa, es podrà interposar 

recurs contenciós administratiu davant el Jutjat Contenciós Administratiu de Girona, 

en el termini de dos mesos a comptar des del dia hàbil següent al de la seva 

notificació. 

Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant el 

mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des del dia hàbil 

següent al de la seva notificació. 

No obstant es podrà interposar qualsevol altre recurs o reclamació, que consideri 

oportú, en defensa dels seus interessos. 

 

 Exp.: 2017/007227 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- De nou, agrair al senyor Faustino la seva donació. Recordar que és el 

tercer Ple, aquest semestre, que passem diverses donacions. Això és molt bona notícia 

perquè ens permet recopilar material que ens permetrà, després, anar resseguint, 

mantenint i salvaguardant la història del municipi.  

 

En aquest àmbit, a més de donar les gràcies als donants també hem d’agrair la feina que 

fa l’Arxiu municipal. Aprofitem l’avinentesa per recordar que l’actual Arxiu es troba dividit 

en quatre dipòsits diferents i, per tant, una de les infraestructures que, de cara als propers 

anys, hauríem de mirar d’encarrilar és la construcció d’aquest arxiu. De fet, em sembla 

recordar que també era una de les propostes que va tenir vots als pressupostos 
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participatius d’enguany. És doncs, un bon moment per agrair la feina tant dels donants 

com dels professionals de la casa que ens ajuden a conservar-ho. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Com no podia ser d’una altra manera, agrair al senyor Faustino Coll 

Ballesta la seva donació de la documentació envers l’Arxiu municipal.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Sumar-me a l’agraïment al senyor Faustino Coll Ballesta i dir-li 

que moltes gràcies. 

 

 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Li farem arribar l’agraïment de tot el plenari. Fins que no la tinguem 

la proposta en ferm no la comunicarem però dir que, estem treballant – conjuntament 

amb l’arxiver – per tenir un espai digne per l’Arxiu. 

 

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

 

6.0.- Autoritzar a la treballadora municipal Lydia Sánchez Sánchez la compatibilitat 

de l'activitat pública amb la privada per a l'exercici de la professió d’advocada 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 
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Identificació de l’expedient 

 

La senyora Lydia Sánchez Sánchez sol·licita la compatibilitat de l'activitat pública amb la 

privada per exercir la professió d'advocada. 

 

Antecedents 

 

1. La senyora Lydia Sánchez Sánchez ha sol·licitat que li sigui concedida l’autorització de 

compatibilitat per a l’exercici de l’activitat pública que desenvolupa i la privada que 

s’expressa tot seguit:  

 

Activitat pública: personal funcionari  

Lloc de treball: auxiliar administrativa 

Jornada setmanal: 37 hores 30 minuts  

 

Activitat privada: professió d’advocada 

Horari: fora de l’horari de treball de l’activitat pública  

 

2. Consta a l’expedient l’informe favorable de la tècnica jurídica adjunta a Secretaria. 

 

3. El dia 12 de setembre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen 

favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer. El règim d’incompatibilitats del personal al servei de les corporacions locals està 

regulat a la Llei 53/1984, de 26 de desembre, d’incompatibilitats del personal al servei de 

les Administracions públiques, com a normativa bàsica; la Llei 21/1987, de 26 de 

novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de l’Administració de la Generalitat; el 

Reial decret 598/1985, de 30 de novembre, sobre incompatibilitats del personal al servei 

de l’Administració de l’Estat, de la Seguretat Social i dels ens, organismes i empreses 

dependents; i el capítol segon del títol sisè del Reglament del personal al servei de les 

entitats locals.  
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Segon. D’acord amb allò que estableixen els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 21/1987 i 

concordants de la Llei 53/1995, es pot autoritzar al personal comprés a l’esmentada 

normativa per a l’exercici d’activitats privades i d’acord amb les limitacions i condicions 

que els esmentats preceptes estableixen.  

 

Tercer. En aquest sentit, queda prohibit el desenvolupament d’activitats privades, incloses 

les de caràcter professional que es relacionen directament amb les que desenvolupa 

l’Ajuntament, o en els assumptes en què el funcionari o treballador autoritzat, intervingui o 

hagi intervingut en els últims anys o que hagi d’intervenir per raó del seu càrrec.  

 

Quart. D’acord amb els articles 12.2 i 21 de la Llei 21/1987, la dedicació horària a 

l’activitat privada que sol·licita realitzar l’interessat no pot superar la meitat de la jornada 

ordinària desenvolupada a l’Administració, ni es pot produir cap tipus de coincidència 

horària entre ambdues activitats, ni tan sols de forma esporàdica.  

 

Cinquè. L’autorització quedarà automàticament sense efecte en el cas de canvi de lloc en 

el sector públic o de modificació de les condicions del lloc de treball.  

 

Sisè. Així mateix, l’article 14 de la Llei 53/1984 estableix que l'exercici d'activitats 

professionals, laborals, mercantils o industrials anés de les Administracions Públiques 

requerirà el previ reconeixement de compatibilitat. La resolució motivada reconeixent la 

compatibilitat o declarant la incompatibilitat, que es dictarà en el termini de dos mesos, 

correspon al Ministeri de la Presidència, a proposta del Sotssecretari del Departament 

corresponent; a l'òrgan competent de la Comunitat Autònoma o al Ple de la Corporació 

Local, previ informe, si escau, dels Directors dels Organismes, Ens i Empreses públiques. 

 

Els reconeixements de compatibilitat no podran modificar la jornada de treball i horari de 

l'interessat i quedaran automàticament sense efecte en cas de canvi de lloc en el sector 

públic. 

 

Els qui es trobin autoritzats per a l'acompliment d'un segon lloc o activitat públics hauran 

d'instar el reconeixement de compatibilitat amb tots dos. 
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Setè. D’acord amb l’article 50.9, del Reial decret 2568/1986, de 28 de novembre, pel qual 

s’aprova el Reglament d’organització, funcionament i règim jurídic de les Entitats Locals, 

correspon al Ple l’autorització o denegació de compatibilitat del personal al servei de 

l’entitat local.  

 

A proposta de la regidora responsable de l’Àrea d’Alcaldia i Serveis Generals, senyora 

Montse Mindan, s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Autoritzar a la treballadora municipal Lydia Sánchez Sánchez la compatibilitat de 

l'activitat pública amb la privada per a l'exercici de la professió d’advocada, atès que es 

tracta d’una activitat que no es relaciona directament amb les que desenvolupa a 

l’Ajuntament, ni en els assumptes en què intervé o ha intervingut en els últims anys o que 

hagi d’intervenir per raó del seu càrrec, sempre que la dedicació horària a l’activitat 

privada que sol·licita realitzar no superi la meitat de la jornada ordinària desenvolupada a 

l’Administració, ni es produeixi cap tipus de coincidència horària entre ambdues activitats, 

ni tan sols de forma esporàdica.  

 

2. Informar a la interessada:  

 

a. Que l’exercici de l’activitat privada que es reconeix està subjecte a les 

condicions i limitacions establertes en els articles 11, 12, 13 i 14 de la Llei 

21/1987, de 26 de novembre, d’incompatibilitats del personal al servei de 

l’Administració de la Generalitat.  

 

b. Que en cap cas la suma de les jornades de l’activitat pública i la privada no pot 

superar la jornada ordinària de l’administració, incrementada en un 50%.  

 

c. Que l’autorització de compatibilitat està condicionada a l’acompliment estricte 

de la jornada i l’horari en els llocs de caràcter públic i restarà automàticament 

sense efecte en cas de canvi de lloc en el sector públic i de modificació de les 

condicions del lloc de treball.  

 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: 5d44ab62-9cc8-4099-b182-e60cf7db2bf6.  

Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 3 de 3 

d. Que l’Ajuntament podrà requerir-li que presenti nòmines, rebuts o altres 

documents que justifiquin la durada de la jornada del segon lloc a l’exercici públic 

o de l’activitat privada per a l’exercici de la qual hagi obtingut el reconeixement o 

l’autorització de la compatibilitat.  

 

3. Notificar-ho a la interessada. 

 

4. Comunicar-ho al Departament de Recursos Humans pel seu coneixement i als efectes 

oportuns. 

 

5. Contra la resolució, que posa fi a la via administrativa, es pot interposar recurs 

contenciós administratiu davant del Jutjat del Contenciós Administratiu de Girona o bé, 

alternativament, si el domicili és en una altra província, davant els jutjats contenciosos 

administratius amb competència territorial a la província de la localitat on es resideixi en 

el termini de dos mesos a comptar des de l’endemà al de la recepció de la notificació. 

 

6. Alternativament i de forma potestativa, es pot interposar recurs de reposició davant del 

mateix òrgan que l’ha dictat, en el termini d’un mes a comptar des de l’endemà al de la 

recepció de la notificació. Exp.: 2017/007516. 

   

 

Sense necessitat de votació i per unanimitat dels membres presents, s'acorda aprovar la 

proposta tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

7.0.- Modificació de crèdit núm.5 del pressupost per a l'exercici 2017 

 

El senyor Marc Danés, responsable de l'Àrea de Serveis Econòmics, presenta la proposta 

d'acord del tenor literal següent: 

 

 

Identificació de l’expedient 
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Proposta del Regidor de l’àrea d'Economia i Hisenda, per tal que s’aprovi la modificació 

de crèdit núm. 5 del pressupost per a l’exercici 2017. 

 

Antecedents 

 

1. Petició de l’Àrea d’Urbanisme de modificació de crèdit per tal de dur a terme les obres 

de perllongació del mur de contenció, del canal de recollida d’aigües plujanes i 

tancament perímetral a l’àmbit de l’escola Montserrat per import de 11.000,00 euros, a 

finançar amb la baixa de l’aplicació pressupostària anomenada Fons de Contingència, 

pel mateix import. 

 

2. Petició de l’Àrea d’Infraestructures i Serveis Públics per tal d’abonar les hores 

extraordinàries realitzades per la Brigada d’Obres i Serveis per import de 3.600,00 

euros, transferint el crèdit de l’aplicació anomenada “Personal Eventual Alcaldia” pel 

mateix import, la qual té prevista una consignació pressupostària superior a la 

necessària fins a fi d’exercici. 

 

3. De les peticions esmentades anteriorment es desprèn que les respectives despeses 

no poden demorar-se fins a l’exercici següent i no tenen consignació pressupostària o 

l’existent és insuficient. 

 

4. Petició de l’Àrea d’Infraestructures i de Serveis Públics, per tal de consignar crèdit per 

import de 411.000,00 €, per dur a terme l’actuació d’asfaltat de diversos carrers del 

municipi durant l’exercici 2017 que cumpleix amb els requisits necessaris per 

considerar-se Inversió Financerament Sostenible, i d’acord amb el que estableix la DA 

16a del TRLRHL afegida pel RDL 2/2014 de 21 de febrer, es proposa que el seu 

finançament provingui del RTDG resultant de la liquidació de l’exercici 2016, per 

import de 411.000,00 euros, per tal de donar compliment a l’article 32 de la LOESPF. 

 

5. Consta a l’expedient l’informe favorable d’Intervenció i Serveis Jurídics. 

 

6. El dia 18 de setembre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen 

favorable. 
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Fonaments de dret 

 

Primer. Els articles 177 i 180 del RDL 2/2004, de 5 de març, pel que s’aprova el text refós 

de la LRHL. 

 

Segon. Els articles 36, 37, 38 i 41 del RD 500/1990. 

 

Tercer. L’article 11 de les Bases d’Execució del Pressupost per a l’exercici 2017. 

 

Quart. Article 32 de la Llei Orgànica 2/2012, de 27 d’abril, d’Estabilitat Pressupostària i 

Sostenibilitat Financera (LOEPSF). 

 

Cinquè. Acord de la Junta de Govern Local de data 22/02/2017 pel qual s’aprova la 

liquidació del pressupost de l’exercici 2016, amb un saldo a destinar a l’article 32 de la 

LOEPSF de 411.000,53 euros. 

 

Sisè. La DA 6a de la LO 2/2012, afegida per la LO 9/2013 de 20 de desembre, de control 

del deute comercial al sector públic. 

 

Setè. La DA 92a de la LPGE per a l’exercici 2017. 

 

A proposta del regidor responsable de l’Àrea d’Economia i Hisenda, senyor Marc Danés, 

s’adopta el següent  

 

ACORD: 

 

1. Aprovar inicialment la modificació de crèdit formada pels següents apartats: 

 

A) INVERSIONS FINANCERAMENT SOSTENIBLES: 

 

A.1) CRÈDIT EXTRAORDINÀRI DE DESPESES DE CAPITAL: 
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Aplicació 

pressupostària 

Denominació Consig. 

pressup. 

abans MC5 

Import 

projecte 

Import MC5 Consig. 

Pressup. 

després MC5 

17.51.1532.6190000 Inversió ús gral. Vies 

Públiques 

0,00  411.000,00 411.000,00 

 Asfaltat diversos 

carrers del municipi 

(001) 

 411.000,00   

 TOTAL 0,00  411.000,00 411.000,00 

 

 

B) RESTA MODIFICACIÓ DE CRÈDIT: 

 

B.1) SUPLEMENT DE CRÈDIT DE DESPESES DE CAPITAL: 

 

 

Aplicació 

pressupostària 

Denominació Consig. 

pressup. 

abans MC5 

Import 

projecte 

Import MC5 Consig. 

Pressup. 

després MC5 

17.51.1601.6330000 Inversió Servei 

Clavegueram 

87.000,00  11.000,00 98.000,00 

 Obres perllongació 

mur contenció canal 

recollida aigües 

plujanes àmbit escola 

M.Vayreda (002) 

 11.000,00   

 TOTAL 87.000,00  11.000,00 98.000,00 

 

 

El finançament s’obté de: 

 

B.2) ROMANENT LÍQUID DE TRESORERIA NO AFECTAT I DISPONIBLE: 
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Aplicació 

pressupostària 

Nom Import 

17.87000 Romanent de Tresoreria per a despeses generals (art.32) 411.000,00 

 TOTAL 411.000,00 

 

 

B.3) BAIXA CRÈDIT APLICACIÓ PRESSUPOSTÀRIA DE DESPESA CORRENT: 

 

Aplicació 

pressupostària 

Denominació Consig. 

Pressup. 

abans MC 5 

Import     

MC 5 

Consig. 

Pressup. 

després 

MC5 

17.30.9291.5000000 Fons contingència 225.000,00 11.000,00 214.000,00 

 TOTAL 225.000,00 11.000,00 214.000,00 

 

 

C) TRANSFERÈNCIA DE CRÈDIT ENTRE APLICACIONS PRESSUPOSTÀRIES DE 

DESPESES CORRENTS: 

 

 

C.1) Aplicacions pressupostàries de despeses a augmentar: 

                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                                           

Aplicació 

pressupostària 

Denominació Consig. 

Pressup. 

abans MC 5 

Import         

MC 5 

Consig. Pressup. 

després MC5 

17.51.1533.1300100 Hores extraordinàries Laborals 

Brigada Obres i Serveis. 

8.100,00 3.600,00 11.700,00 

 TOTAL 8.100,00 3.600,00 11.700,00 

 

 

C.2) Aplicacions pressupostàries de despeses a disminuir: 
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Aplicació 

pressupostària 

Denominació Consig. 

Pressup. 

abans MC 5 

Import         

MC 5 

Consig. Pressup. 

després MC5 

17.10.9123.1100000 Retrib. bàsiques personal 

eventual. Alcaldia 

10.084,00 3.600,00 6.484,00 

 TOTAL 10.084,00 3.600,00 6.484,00 

 

 

2.   Exposar al públic el present expedient de modificació de crèdit pel termini de quinze 

dies hàbils mitjançant anunci en el BOP, durant els quals els interessats podran examinar 

i presentar reclamacions. Si en l’esmentat període no s’haguessin presentat 

reclamacions, es considerarà definitivament aprovat, i en cas contrari, el Ple disposarà 

d’un termini d’un mes per a resoldre-les, i es publicaran al BOP les consignacions per 

capítols del pressupost vigent amb aquesta modificació inclosa. 

 

3. Comunicar aquest acord als departaments afectats, pel seu coneixement i efectes 

oportuns. 

 

Exp.: 2017/007444 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- El grup del Partit Popular s’abstindrà en aquest punt pel fet que és el 

mateix que vàrem fer en la presentació del pressupost.  

 

 

Tot seguit es passa a votació i se n'extreu el següent resultat: 

 

Vots a favor: ONZE (11) Montse Mindan, Carles Pàramo, Juan M. Fernández, Marc 

Danés, Anna Jorquera, Joan Plana, Èric Ibañez, Verònica Medina, Gerard Teixidó, 

Francesc Giner i Fèlix Llorens. 

 

Vots en contra: CAP (0)  
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Abstencions: SIS  (6) Olga Simarro, Antonio Rodríguez, Manel Escobar, Àngel Tarrero, 

José M. Alvarez i José A. Valdera. 

 

En veure el resultat de les votacions, l'Alcaldia presidència declara aprovada la proposta 

tal com ha estat redactada i s'eleva a acord plenari.  

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Només preguntar si les hores extres que consten de la brigada 

municipal són d’aquest any 2017. 

 

 

EXPLICACIÓ DEL REGIDOR PONENT 

 

Sr. Marc Danés.- Aquestes hores extres sí són del 2017. 

 

 

 

8.0.- Donar comptes del Decret de l'Alcaldia 3066/07-09-2017 

 

La senyora alcaldessa presidenta de la corporació, llegeix la proposta d'acord que és del 

tenor literal següent: 

 

Identificació de l’expedient 

 

Decret de suport al Referèndum per l’autodeterminació de Catalunya convocat pel dia 1 

d’octubre de 2017. 

 

Antecedents 

 

1.- Decret d’Alcaldia núm. 3066/07-09-2017 i que és del tenor literal següent: 

 

“DECRET D’ALCALDIA 
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Atesa l’aprovació per part del Parlament de Catalunya de la Llei del Referèndum per 

l’autodeterminació de Catalunya i del Decret de convocatòria signat pel Govern de la 

Generalitat per a celebrar-lo en data 1 d’octubre de 2017, 

 

L’alcaldessa de l’Ajuntament de Roses, en exercici de les atribucions de representació, 

 

MANIFESTA: 

 

Primer-. El ple suport al Referèndum que s’ha convocat pel proper dia 1 d’octubre de 

2017 i complir les previsions que es concreten a l’esmentada Llei. 

 

Segon.- Donar compte d’aquesta resolució al Ple de l’Ajuntament en la propera sessió 

ordinària que se celebri. 

 

Tercer.- Comunicar aquesta resolució al Govern de la Generalitat de Catalunya, a 

l’Associació Catalana de Municipis i Comarques (ACM) i a l’Associació de Municipis per la 

Independència (AMI).” 

 

2. El dia 18 de setembre de 2017, la Comissió Informativa ha emès un dictamen 

favorable. 

 

Fonaments de dret 

 

Primer.- Llei 19/2017,de 6 de setembre, del Referèndum d’Autodeterminació. 

 

Segon.- Decret 139/2017, de 6 de setembre, de convocatòria del Referèndum 

d’Autodeterminació. 

 

Tercer - Decret 140/2017, de 6 de setembre, de normes complementàries per a la 

realització del Referèndum d’Autodeterminació. 

 

A proposta de la regidora responsable de l’alcaldessa presidenta senyora Montse 

Mindan, s’adopta el següent  
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ACORD: 

 

1.- Donar comptes al Ple del Decret de l’Alcaldia núm. 3066 de 7 de setembre de 2017, 

de suport al Referèndum per l’autodeterminació de Catalunya convocat pel dia 1 

d’octubre de 2017. 

 

Exp.: 2017/007880 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- Dir que el nostre grup ja va entrar per registre d’entrada una carta 

dirigida a Alcaldia en què mostrava la nostra posició al respecte i, per tant, simplement 

ens remetem a aquesta i volem aprofitar per animar, una vegada més, a la gent a votar 

en el referèndum del proper 1 d’octubre. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Manel Escobar.- Només deixar constància que, així com el grup municipal d’Esquerra 

Republicana hi dóna suport, evidentment el grup municipal del Partit Popular de Roses no 

hi dóna suport. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Només dir que aquesta fantàstica vila creu més en la unitat, 

perquè així ho ha demostrat en les últimes votacions, que amb el separatisme.   

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 



 
 

 

 

Codi segur de verificació: 5d44ab62-9cc8-4099-b182-e60cf7db2bf6.  

Podeu verificar la integritat d’aquest document al web https://www.seu-e.cat/web/roses 

 3 de 3 

Sr. José A. Valdera.- Avui és donar comptes d’aquest Decret de l’Alcaldia i, per tant, 

entenc que avui, dia 25 de setembre, l’alcaldessa es reafirma en el contingut d’aquest 

Decret que va signar tot i que, amb posterioritat, hi va haver una sèrie d’advertiments del 

Tribunal Constitucional, de la Fiscalia i de la resta de notificacions que s’han anat rebent, 

algunes de les quals consten a l’expedient al qual tenim accés els regidors, a través de la 

plataforma. Incloent-hi també, l’informe jurídic del secretari que adverteix personalment a 

l’alcaldessa dels il·lícits penals en cas de tirar endavant la convocatòria del referèndum i, 

per tant, posar al servei d’aquesta convocatòria els espais habituals i la col·laboració de 

l’ens local.  

 

Aprofito aquest punt per preguntar a l’alcaldessa si, a pocs dies de la convocatòria del 

referèndum del proper diumenge, es reafirma en aquest Decret que va signar el dia 7 de 

setembre.  

 

L’informe jurídic que consta i obra a l’expedient està signat amb data 7 de setembre de 

2017 el mateix dia que l’alcaldessa va signar el Decret i abans de conèixer les 

resolucions jurídiques i tots els advertiments que, amb pos terioritat, s’han anat rebent en 

aquest Ajuntament. Per tant, aprofitar al secretari si d’acord amb aquestes resolucions i 

notificacions rebudes com afectaria la responsabilitat penal, en aquest cas de l’alcaldessa 

i de la resta de regidors d’aquest Ple, el fet de continuar amb el suport a la convocatòria 

del referèndum i donar compliment a aquestes previsions que es concreten a la Llei del 

referèndum i, per tant, també al Decret de l’Alcaldia. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DE CONVERGÈNCIA 

 

Sr. Marc Danés.- En aquest cas i no com a govern sinó com a portaveu del PDCAT, 

agrair a l’alcaldessa la signatura d’aquest Decret. Afegir que, en un estat democràtic i de 

dret, demanar la veu als ciutadans del nostre municipi, mai hauria de ser un problema.  

 

 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 
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Sra. Montse Mindan.- El que faig avui és donar comptes d’un Decret que es va signar en 

el seu dia i en el seu moment. No posa ratificar, ni votar ni aprovar. Crec que la demanda 

jurídica que ha formulat el senyor José Antonio Valdera, ha tingut prou temps per fer-la 

des de la Comissió Informativa fins avui. No sóc jo qui li ha de contestar i tampoc crec 

que procedeixi que li hagi de contestar el secretari de la corporació. Si la vol adreçar per 

escrit, segur que li serà contestada. Ara no és el moment per contestar al regidor perquè 

s’ha llegit tots els informes del secretari i aquest està per resoldre dubtes específics. 

L’informe jurídic adverteix del que la Fiscalia ens adverteix. 

  

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Evidentment he llegit l’informe. Però el dia 7 de setembre, amb 

posterioritat, hi ha hagut una sèrie d’actes i actuacions que consten també, alguna d’elles, 

en l’expedient. Per tant, em limito a preguntar si amb aquestes noves notificacions i 

advertiments hi ha hagut algun canvi en l’expedient que obra en poder d’aquests regidors 

i si l’alcaldessa es reafirmava, a dia d’avui, en aquest Decret.  L’alcaldessa té l’oportunitat 

de dir que es reafirma o passar, tancar pàgina i no dir res. 

 

EXPLICACIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- De moment dono comptes del Decret que vaig signar. 

 

El Ple en queda assabentat. 

 

 

9.0.- Precs i Preguntes 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Èric Ibàñez.- Arran de l’exposició que, actualment, podem veure a Ca l’Anita, es van 

instal·lar uns plafons amb fotografies en els llocs on s’havien pres aquestes. Voldríem 
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saber si s’ha pensat a deixar-ho de forma permanent tot i que, potser d’una forma més 

discreta i no tan gran. Alhora, aprofitar i museïtzar el centre històric.  

 

Sr. Joan Plana.- El volem traslladar la demanda d’un veí de l’edifici de les Viviendas San 

José – del bloc que dóna, com a entrada a la Gran Via – ens ha fet arribar que, els 

diumenges de mercat, s’acostumen a aparcar camions i furgonetes en el carreró que és 

la sortida del bloc. Ens han demanat si es pot fer algun tipus d’actuació per evitar que s’hi 

aparquin, sigui des de dissuadir a través de sancions o col·locar algun tipus d’impediment 

físic per evitar que aparquin sense impedir que surtin.  

 

Un tema important per Roses, i ara que ha acabat la temporada turística, segurament, és 

el moment de parlar-ne és el top manta. Un fenomen cronificat a Roses, que realment 

tindrà molt difícil solució i creiem que, des del nostre agrupament, sempre hem defensat 

que l’acció policia per si sola no serà en absolut la manera de poder-lo resoldre. Cal 

abordar-lo des de moltíssims àmbits i en col·laboració amb diferents administracions. 

Però el que sí és evident és que la policia tindrà un paper en la solució o, com a mínim, 

en el control d’aquest problema.  

 

La situació que ens trobem a Roses, com bé saben, és que tenim una plantilla de policies 

locals que són grans professionals els quals fan una grandíssima feina però els falten els 

recursos humans suficients com per poder afrontar aquest problema amb condicions al 

mateix temps que han de fer front als problemes derivats d’una ciutat de 100.000 

habitants com és Roses a l’estiu. Per tant, per intentar complementar això, crec que no 

ens ha de fer por, ni cap angúnia, demanar col·laboració a altres administracions que ens 

puguin ajudar.  

 

En aquest sentit el Ministeri d’Interior ha demostrat una capacitat de mobilització 

espectacular d’efectius, han portat a Catalunya uns 8.000 policies i, donat que venen per 

intentar impedir un referèndum democràcia, segur que, ja que estan aquí o que han 

demostrat que poden venir, també podran venir per ajudar-nos a solucionar els 

problemes reals de la gent.  

 

Per tant, i amb base a això, volem fer una sèrie de preguntes al govern: 
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1. S’ha contactat amb la Delegació del Govern per demanar-los que enviïn policies, en la 

mateixa quantitat, a la temporada turística. 

2. El Port de Roses està preparat per acollir els creuers patera en què els allotgen. 

3. S’ha plantejat fer algun tipus de conveni o acord amb els artistes locals perquè pintin 

els piolin reglamentaris a aquests creuers.  

 

 

Sra. Verònica Medina.- Al Ple del mes passat, vaig preguntar respecte a l’activitat que es 

va dur a terme durant les barraques d’aquest estiu en la qual una empresa especialitzada 

faria un informe sobre el comportament del nostre jovent. Donat que no he rebut cap 

informació al respecte torno a pregunta si ja tenim el resultat d’aquesta actuació, dades, 

valoracions, etc. 

 

Durant l’Acústica de Figueres es va instal·lar un punt de suport, és a dir, una carpa 

informativa per assessorar els visitants sobre les agressions sexistes i les seves 

conseqüències – amb un èxit rotund. Recordar que aquesta iniciativa va ser proposada 

pel nostre grup municipal a través d’una moció, la qual es va haver de deixar sobre la 

taula, ja que uns dels motius exposats pel regidor de Festes era que crear un protocol 

d’actuació, possiblement, podria ofendre a l’organitzador de Sons del Món. És a dir, el 

mateix de l’Acústica de Figueres. 

 

Només dir que quan les iniciatives són bones i beneficioses pel conjunt de la ciutadania 

sempre és possible posar-nos d’acord i avançar cap a la millora de la nostra societat. 

 

 

Sr. Gerard Teixidó.- Voldria saber la valoració de l’equip de govern de la inauguració de 

l’escola Montserrat Vayreda d’aquest passat 12 de setembre. Celebrem que, per fi, 

l’escola sigui una realitat i que, després de més de dotze anys, la comunitat educativa 

disposi de la tan anel·lada escola. Ara bé, no creieu que ha estat una mica precipitada 

d’obertura de l’escola? Perquè aquest mateix matí he pogut veure que hi havia operaris 

treballant, encara a dins, i també he pogut parlar amb algunes famílies que m’han dit que 

hi ha coses inacabades o que no estan del tot a punt. Per exemple, sembla que hi ha 

alguns penjadors de motxilles que han caigut la primera setmana de curs. Podrien dir-nos 
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si això ha estat així. I, també, en general si l’escola està en les condicions òpt imes per 

realitzar-hi l’activitat educativa. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS SOCIALISTES DE 

CATALUNYA CANDIDATURA DE PROGRÉS (PSC-CP)  

 

Sr. Antonio Rodríguez.- Estic segur i convençut que, al Montserrat Vayreda, sobreviuran 

sense un penjador de motxilles.  

 

A mi aquest país m’agrada perquè tenim una capacitat de supervivència i espero que, 

després d’aquests dies, uns i altres siguem capaços d’asseure’ns i continuar convivint. 

 

Per treure una mica de ferro, vull felicitar, perquè un mira els decrets de l’Alcaldia i veu 

que l’Ajuntament funciona. M’ha sobtat o alegrat que, a la Junta de Govern del dia 27 de 

desembre es va adjudicar un contracte a l’empresa Desigual pel condicionament del Rec 

Fondo. Resulta que tenia un preu total – el qual no importa – i s’ha fet una modificació 

perquè hi ha hagut un amidament. Al contrari del que es pensa molt habitualment que hi 

ha un creixement de l’obra, en aquest cas hi ha hagut un decrement de 4.432 € perquè 

els tècnics, segurament, han fet la seva feina i han comprovat amb l’empresa que hi havia 

coses que no s’havien de fer i, per tant, no calia cobrar-les.  

 

Amb la qual cosa, veig que aquest Ajuntament i aquest país continuen treballant malgrat 

tot. Estic segur que, amb aquest estil de treball i amb aquestes ganes de fer les coses bé, 

trobarem la manera de sortir d’aquest embolic en el qual, uns i altres, ens han posat. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT POPULAR DE CATALUNYA  

 

Sr. Àngel Tarrero.- Només tinc una pregunta o un prec, com ho vulguin interpretar, al 

regidor d’Hisenda referent als comentaris, tan desafortunats, que ha fet a les xarxes 

socials. On diu que, quan tot això passi, no oblidarem els hotels que allotgen a les forces 

d’ocupació. És un comentari que ha causat força preocupació al sector hoteler i  de 

restauració de la nostra comarca. Crec que és un comentari fora de lloc i li demanaria que 
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reflexionés i demanés disculpes per aquest tipus de comentari tan desafortunat. Si més 

no per no crear més mal ambient del que hi ha, ara mateix, a la nostra vila de negativitat 

per part dels polítics locals envers el motor principal de la nostra economia que és el 

sector turístic. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Unes rialles del company d’Esquerra Republicana, segurament 

serà que va a classes particulars del senyor Rufiàn els caps de setmana.   

 

Referent a la rotonda que s’està fent perquè hi hagi més seguretat al Mas Mates, dir que 

el tram que hi ha entre aquesta rotonda fins a la que va a la Nacional II – la ronda de 

circumval·lació – ja vaig dir que els cotxes hi passen a alta velocitat i vaig demanar que 

es fessin un badens. Voldria saber com està aquesta situació. Al mateix tram hi ha un 

desnivell on, quan plou, l’aigua puja per sobre les voreres i els veïns estan una mica 

preocupats perquè els entra dins dels garatges.  

 

 

ACLARIMENT DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- No estem parlant de la ronda de circumval·lació, sinó que estem 

parlant del tram del Mas Mates. 

 

 

INTERVENCIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- La meva pregunta és una mica global i va encaminada en saber 

quina és la valoració que fa l’equip de govern de la temporada turística en diferents 

aspectes: l’activitat econòmica que hi ha hagut; en qualitat i quantitat dels turistes que ens 

han visitat; si hi ha hagut problemes d’aparcament; de trànsit, i què s’està fent des de 

l’Àrea de Govern per millorar la qualitat, tant de l’oferta com la demanda per a 

desestacionalitzar la temporada turística a la nostra vila.        
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RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sr. Francesc Giner.- Aprofito la pregunta referent a les fotografies per dir que aquesta 

exposició té molt èxit. Ahir em van informar que ja ha tingut 5.000 visites. Ha agradat molt 

a la gent. La proposta del senyor Èric Ibáñez d’aprofitar els plafons i deixar-los en el casc 

històric, és molt bona idea. Ho podem proposar per dur a terme. És veritat que els sis 

plafons que hem posat també agraden a la gent. 

 

 

Sr. Fèlix Llorens.- Segons l’Agència Catalana del Turisme, l’any vinent serà l’any del 

Turisme Cultural. Aquest ha estat l’any del Turisme Sostenible. Al final són excuses que 

un s’ha d’agafar per desenvolupar productes turístics. Estem treballant de cara a l’any 

vinent – bàsicament per presentar-ho el setembre vinent un cop passi la temporada alta – 

per fomentar molt el turisme cultural. Un dels espots que estem treballant és el cas antic 

del poble i com poder transmetre el que significa un poble a un turista que, de vegades és 

molt difícil amb un tríptic o plafó, per la qual cosa estem buscant vies perquè es pugui 

transmetre aquesta sensació. 

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- El problema dels aparcaments de camions el dia de mercat dir 

que ahir, un camió fent maniobra marxa endarrere va tirar un dels arbres que hi ha a 

l’entrada d’aquest edifici. És un problema que fa molt temps que tenim. Venen camions al 

mercat de la fruita molt grans i no poden girar bé, o venen tard i no poden fer la maniobra 

perquè ja està tot ple, etc. Llavors es posen en aquell carreró. Jo ahir hi vaig estar un 

parell d’hores i també van venir un parell de veïns a dir-me el mateix. Ja havíem fet una 

prova de posar balles els diumenges però el problema està en el fet que els veïns han de 

baixar per treure la balla, tornar a baixa per tornar-la a posar... Estem mirant de resoldre-

ho sense que sigui tan complicat com haver de baixar del cotxe, treure la balla i tornar a 

baixar per tornar-la a posar. Repeteixo que ho estem mirant i ara amb més urgència.  

 

 

Sr. Carles Pàramo.- He entès que el senyor Joan Plana només deia l’aparcament del 

bloc. Dir que aquell aparcament no és del bloc sinó que és del poble. L’Ajuntament el va 

comprar. Era una finca que havia quedat al mig. Per tant, aclarir que no és dels veïns de 
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l’edifici sinó del municipi de Roses perquè hi ha veïns de barris molt concrets que arriben 

a pensar que poden tancar espais només per ells. Pensava que parlàveu de l’aparcament 

de baix.  

 

En tot cas, dir que amb aquests veïns es va acordar que ens cedien el dret de pas i 

nosaltres varem col·laborar amb la restauració d’aquell pati.  

  

 

Sr. Fèlix Llorens.- Ja que el problema és referent al mercat, comunicarem a l’assentador 

del mercat que faci un avís als marxants per tal que tinguin cura dels aparcaments dels 

veïns i dels arbres. No tinc constància que tinguem queixes ni cap acta, des de l’Àrea del 

Mercat, acumulades o que sigui cada setmana aquest fet. De totes maneres ho vigilarem 

i hi tindrem cura.  

 

 

Sra. Montse Mindan.- En relació amb el top manta, dir que com tots saben, vàrem tenir 

trobades amb diferents administracions - de Benestar Social, Interior i Comerç. Aquestes 

trobades van sorgir gràcies a una petició inicial del Síndic de Greuges. He de dir que, en 

aquestes primeres reunions en què vaig assistir, vaig manifestar l’agraïment de 

l’Ajuntament de Roses perquè la col·laboració entre els cossos policials, sobretot, Mossos 

d’Esquadra, Guàrdia Civil i Policia Local, havia estat molt bona aquests anys endarrera a 

l’hora de fer la vigilància per torns al Passeig.  

 

Així com públicament vaig manifestar el meu agraïment –que així consta a les actes que 

fem de les juntes de seguretat – he de dir que, aquest any, pels motius que sigui no vam 

poder comptar amb aquesta col·laboració. Per tant sí que s’ha notat i, tot i que 

l’Ajuntament va fer l’esforç de contractar sis policies interins durant sis mesos, hem vist 

que, evidentment, no és suficient. Hi havia dos cossos de seguretat que ens ajudaven i 

que aquest any no hem tingut. A pressupostos de l’any vinent, si bé és molt cert el que 

diu el senyor Plana que no hi ha una solució policia en aquesta situació, sí que 

considerem que la vigilància policial no pot ser menor. Al contrari, hem d’intentar 

intensificar-la. Per això farem una proposta als pressupostos de l’Ajuntament per 

incrementar els membres de la Policia Local, passant de sis a dotze. Fins i tot s’ha 

adreçat una carta a la Conselleria d’Interior de la Generalitat de Catalunya en la qual se li 
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proposa que puguem contractar, també, quatre o cinc agents de seguretat privada que 

donarien reforç a les hores de vigilància de la Policia Local. Però per això s’ha de 

demanar permís i la Conselleria d’Interior ens ha de donar un vistiplau especial.  

 

És cert que sap greu que es desplegui tanta policia, que es vegi que els efectius sí que 

estan disponibles per segons quines coses i per segons quines altres, com és un tema 

seriós que està patint Roses – a la vista està ja que hi ha hagut manifestacions tot l’estiu 

pel tema del top manta – la col·laboració policial hagi estat poca o nul·la. 

 

 

PUNTUALITZACIÓ DEL GRUP MUNICIPAL D'ESQUERRA REPUBLICANA (ERC-AM)  

 

Sr. Joan Plana.- El tema de contractar nous agents, evidentment ens sembla bona idea. 

Amb el tema de la seguretat privada, som més escèptics, però ja ho debatrem en els 

pressupostos. Referent al comentari que he fet, apuntar un matís. És obvi que els agents 

de la Guàrdia Civil, que venen aquí són professionals, que segur que són magnífiques 

persones que fan la seva feina molt bé. El que demanem, justament, és que si el Ministeri 

que és qui els paga i els ordena on han d’anar, pot desplegar 8.000 policies a Catalunya, 

segur que alguns poden venir a Roses. 

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 

 

Sra. Montse Mindan.- Com havíem tingut, en el seu moment, la col·laboració.  

 

 

Sra. Anna Jorquera.- En referència al comportament dels joves durant les barraques, la 

senyora Verònica Medina ha dit que no li havíem contestat. Dir que he buscat a l’acta 

anterior i sí que li vaig donar una resposta, una mica llarga, ja que vaig explicar sota el 

meu criteri el que havíem fet i després vaig dir que hem tingut una primera resposta que 

ens ha donat alguna informació però que aquest informe, encara no estava fet i que, quan 

ens arribés faríem el que haguéssim de fer per comunicar-ho als regidors. Així mateix, 

segurament podrà ser públic i l’utilitzarem per posar en marxa altres campanyes, ja que 

no era només en relació amb el “No és No” sinó que es parlava, també, de drogues i 
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altres temes relacionats que puguem utilitzar en un futur. Això és el que vaig respondre, 

en el Ple anterior, per la meva part. No sé si el senyor Francesc Giner voldrà dir alguna 

cosa més però el que sí que és cert és que aquesta reunió l’hem tingut avui; han vingut a 

Roses a visitar-nos i fer aquesta reunió conjunta amb Festes i Joventut i ens han portat 

un informe en el qual ens han explicat una mica el resultat d’aquell dia amb un llenguatge 

una mica col·loquial. Per la qual cosa, hem quedat que ens enviaran un informe ben 

redactat i el farem públic, l’explicarem o el que creguem amb el senyor Francesc Giner, 

que haguem de fer.  

 

 

Sr. Francesc Giner.- Tot just, aquest matí, la senyora Anna Jorquera m’ha portat aquest 

informe però ens el llegirem i mirarem bé, en farem les conclusions i després podrem 

enviar l’informe complet o podem parlar-ne en el Ple perquè la gent ho sàpiga. 

 

En relació amb Sons del Món, jo no parlava d’ofendre a l’organitzador. Entenc que una 

cosa és un esdeveniment com Sons del Món amb concerts de 2.000, 3.000 o com a molt 

5.000 espectadors i una altra és cosa és l’Acústica que té 100.000 espectadors cada dia 

del cap de setmana. Entenc que el que va passar en aquesta moció va ser que no estava 

adaptada al poble de Roses. La vàrem deixar damunt de la taula, la majoria de partits. 

Per nosaltres no està gaire desmesurada i és per això que es va deixar parada. El que 

dèiem era fer actuacions com per exemple aquest estudi, publicitat... o el que hem anat 

fent durant la festa major.      

 

 

Sra. Anna Jorquera.- Dir al senyor Gerard Teixidó que, els que decideixen si l’escola està 

amb condicions i compleix tota la normativa de seguretat per poder començar és el 

Departament d’Ensenyament de la Generalitat de Catalunya i no l’Ajuntament. Per tant, si 

van decidir començar és perquè realment estava tot en ordre. Pel que fa als penjadors no 

és que hagin caigut sinó que no s’haurien penjat. Crec que a dia d’avui tampoc s’han 

penjat. S’està fent tot poc a poc i sí que hi ha treballadors perquè han d’anar fent petits 

treballs que no involucren ni impedeixen l’activitat rutinària del dia a dia.    

 

Sra. Montse Mindan.- Afegir que a les reunions prèvies que hi va haver, dir que tots erem 

molt conscients que en una obra nova surgent i surgiran problemes. Segurament el dia 
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que caigui molta aigua, en algun lloc sortirà una gotera però això també ens va passar 

quan hi havia els mòduls prefabricats, per tant em de ser conscients d’on estem. Es va 

decidir començar i crec que ha estat una bona aposta.  

 

Dir al senyor Antonio Rodríguez que el dia 2, segur que tots vindrem i treballarem. Al Ple 

d’octubre tornarem a debatre i espero que torni a trobar un altre decret d’aquests i així 

siguin notícies positives. 

 

Sr. Marc Danés.- Dir al senyor Àngel Tarrero que la resposta fàcil seria dir-li que no és un 

tema de Ple i, per tant, no contesto. Però com que sempre he tingut un respecte absolut 

cap a les preguntes que m’han adreçat els regidors, en qualitat jo també de regidor, i 

membre d’aquest Ple ho explicaré. Tot i que també seria fàcil dir que això ho ha fet en 

Marc Danés i no ho ha fet el regidor. Però també sóc una persona que sempre he dit que 

el regidor i la persona sempre van a una sola cosa i que, per tant, hem de ser prou 

responsables per poder defensar els nostres actes.  

 

És un escrit que he fet d’una manera totalment tranquil·la en la qual dic que, com a usuari 

puc utilitzar els serveis d’una empresa o una altra i, evidentment, quan aquests serveis 

donen empreses a activitats que van en contra de la meva ideologia, de la meva llibertat 

d’expressió i la meva llibertat d’anar a votar l’1 d’octubre dic que ho tindré en compte per 

no utilitzar els seus serveis. Fa alguns dies, tot i que no hi ha hagut tanta polèmica – 

suposo perquè no era una persona regidora de l’Ajuntament ni era una persona del 

PDCAT que és un partit que està a favor de la independència del nostre país – un 

membre de l’executiva local de Roses de Ciutadans, també va penjar al facebook, noms i 

cognoms d’una botiga de Figueres on no l’havien tractat bé i deia que li féssim boicot i 

que no hi anéssim a comprar. Com a mínim jo tinc la responsabilitat de no posar el nom 

de cap empresa i només dir, en sentit genèric, que hi ha una sèrie d’empreses que 

evidentment no hi aniré a comprar de la mateixa manera que no hi vaig a comprar si sé 

que són empreses que no tracten bé a la gent que ve d’altres països, igual que no vaig a 

empreses o restaurants on no tracten bé o tenen problemes d’homofòbia amb els seus 

clients... I això és un tema totalment personal. De la mateixa manera que no vaig a llocs 

on els molesta que vagin les criatures a dinar, per exemple. Per tant, l’únic que 

expressava era una voluntat personal de dir que jo puc utilitzar uns serveis o uns altres i, 

per tant, la cosa no anava més enllà.     
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El que també li puc dir és que de revolta a Roses no n’hi ha hagut cap ni una. Aquest 

comentari meu fa cinc dies que està a la xarxa i, a part d’unes persones – per dir-los 

persones – d’un grup polític racista i xenòfob que tenim al nostre municipi, que té 

aspiracions d’entrar algun dia al nostre Ajuntament i que desitjaré i treballaré perquè no 

puguin accedir mai en aquesta sala de Plens perquè els xenòfobs i racistes no hi haurien 

de ser mai en aquesta sala. Algú els ha seguit la corrent. Però també diré que tots els 

comentaris, perquè m’he dedicat a buscar a aquestes persones que m’insultaven i 

m’amenaçaven – perquè aquesta gent m’ha amenaçat i insultat dient per exemple: ‘vete 

con cuidado a partir del 2 de octubre, vigila donde te escondes, ojalá te atropelle un 

camión’... i això sí que és greu i no el que he escrit jo. I totes aquestes persones, el 99% 

no viuen ni a Catalunya.  

 

Per tant, amb total tranquil·litat, dir que la gent de casa nostra i de Roses no s’ha ofès ni 

s’ha molestat. És un twit del qual si me n’hagués penedit l’hauria tret però com que crec 

que tinc llibertat d’expressió i puc escriure el que em doni la gana en el meu facebook el 

mantinc i el mantindré pels segles dels segles.  

 

 

INTERVENCIÓ PER AL·LUSIONS DEL GRUP MUNICIPAL DEL PARTIT DELS 

CIUTADANS  

 

Sr. José Manuel Álvarez.- Dir al senyor Marc Danés que m’ha deixat bocabadat la seva 

intervenció. Sempre utilitzant terceres persones per excusar les seves coses. El senyor 

Danés ha fet unes declaracions que no són gaire normals d’una persona que té un càrrec 

com el seu. Ha menyspreat, indirectament, a certs hotels cosa que no trobo normal. Igual 

que ha menyspreat la meva presencia aquí quan ha fet el comentari de Ciutadans. Així 

que va de malament a pitjor.  

 

 

Sr. Marc Danés.- Només dir que no he menyspreat a ningú perquè no és el meu estil i 

sempre m’he mantingut, com he dit al principi un respecte absolut cap a tots els membres 

d’aquest Ajuntament i d’aquest plenari. Per tant no he menyspreat a ningú. Li torno a 

rectificar que només he fet un paral·lelisme amb una cosa que va passar paral·lelament a 
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la meva i que no ha tingut tant de debat. El meu respecte absolut cap a tots els membres 

d’aquest Ajuntament que, per mi, són tan importants que la meva persona. 

 

 

Sr. Juan M. Fernández.- Entenc que pel que fa a la rotonda del Mas Mates es refereix just 

després de la corba fins a la primera rotonda de la carretera de Palau. Dir que, quan ho 

va comentar el mes passat, ja ho vaig passar als tècnics. Tenim una modificació de crèdit 

i ara mateix no recordo si engloba fer aquest tros o no, ja ho miraré demà. De totes 

maneres vaig comentar l’opció de posar-hi algun tipus de ressalt. Ho estem estudiant 

perquè molts veïns que sí que volen que els vehicles vagin més a poc a poc però, segur 

que tampoc estaran gaire d’acord en què els posem allà un cotxe, sobretot a les nits, 

donant vots perquè això fa molt soroll. Potser la gent que va caminant no ho nota però els 

que estan dormint sí. Tenen la vorera a tres metres, perquè la carretera està  molt a prop 

i s’ha d’estudiar ben bé què hi fem. Així com l’asfaltat que està molt malament i el 

clavegueram. 

 

 

Sr. Fèlix Llorens.-  Valorar la temporada turística que encara no s’ha acabat és un xic 

precipitat. A manca de tenir dades – que normalment es recullen des de l’Oficina de 

Turisme - a la mà puc donar una valoració més personal després d’haver-me reunit amb 

el sector turístic de Roses fa un parell de setmanes. Podem arribar amb un acord que la 

valoració de l’ocupació hotelera ha estat bé. No tant com ens creiem el mes de maig o 

juny que van ser molt positius i amb una ocupació molt alta. Semblava que el juliol i 

l’agost havien d’arribar al 100% i no ha estat. La primera setmana de juliol i l’última 

d’agost no han estat del 100% la qual cosa, sí o sí, fa baixar les mitjanes del mes.  

 

La restauració, pel que he percebut, s’ha queixat. Diuen que la gent ha consumit menys 

que l’any anterior. I sobretot, el més perjudicat, és el sector del comerç el qual ja sigui per 

una banda perjudicat pel top manta o perquè el turista està canviant els seus hàbits de 

consum.  

 

Dit això ens asseguem amb el sector turístic per escoltar-los, parlar, treballar, buscar 

solucions i, sobretot, per buscar eines on poder col·laborar més estretament el sector 

turístic – que ningú quedi fora, parlo d’hotelers, comerç, restauració – per buscar eines 
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per millorar la qualitat del turisme que ens visita. Així ho crec, m’ho fan arribar a les 

reunions amb Estació Nàutica i de Roses comerç i crec que anem tots en la mateixa 

direcció per millorar l’economia del poble que al final és el que tots volem.  

 

 

ACLARIMENT DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Un petit apunt perquè el senyor Fèlix Llorens ha dit que la 

temporada hotelera ha estat inferior. Havia entès que, en un principi, el mes de maig 

apuntava que seria superior. Al fil d’això, i donat que he sentit en els mitjans de 

comunicació que també ha baixat el turisme que habitualment provenia de la resta de 

l’estat espanyol, no sé si el regidor té aquesta dada i si no la té si la podria buscar de cara 

al proper Ple perquè seria interessant saber si aquí també afecta això que s’escriu.  

 

També hi havia un increment de turistes d’altres països que això era una mica el que 

equiparava.  

 

 

INTERVENCIÓ DE L’ALCALDESSA PRESIDENTA 

 

Sra. Montse Mindan.- Recordar al senyor José Antonio Valdera que ha intervingut per fer 

una puntualització, ja que no estem en un debat sinó que som als precs i preguntes. 

 

 

ACLARIMENT DEL GRUP MUNICIPAL D’UNIÓ MUNICIPAL DE CATALUNYA  

 

Sr. José A. Valdera.- Era simplement aquesta puntualització. Ja que havia dit que era 

inferior, aprofitar perquè com que sabia que no tindria aquestes dades, demanar-li si les 

podria portar en el proper plenari. 

 

 

RESPOSTES ALS GRUPS MUNICIPALS DE L'OPOSICIÓ 
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Sr. Fèlix Llorens.- Potser m’he explicat malament. He dit que s’esperava que fos molt 

superior i ha estat inferior del que s’esperava però això no vol dir que sigui inferior a l’any 

passat. Les dades no les tinc a la mà. Al final les dades que tenim a l’oficina de turisme 

són les que ens passen, amablement i voluntàriament, els centres turístics. Nosaltres no 

anem a comptar les habitacions que estan plenes als hotels. Ens en refiem del que ells 

ens passen i fem les nostres mitjanes de tant per cents d’ocupació. Els orígens els basem 

amb les atencions que efectuem a l’oficina de turisme, d’on ve la persona que entra a 

l’oficina, que no per força ha de ser cent per cent igual a la realitat del carrer. Però al final 

són números que es comparen un any amb l’altre. Sí que, ara que ho diu, tinc una reunió 

amb el director general de Turisme el dia 3 d’octubre i una de les coses que el vull 

demanar són dades fiables. Al final suposo que ells en tenen des del moment en què 

recapten la taxa turística en la qual hi ha una sèrie de dades que segurament podrien ser 

molt útils. Sí que la taxa turística repercuteix en el municipi però és molt difícil desgranar 

de quin sector ve. 

 

Pel que fa a la desestacionalització s’estan fent moltes coses. Anomenar-les totes, potser 

estaríem molta estona i no les tinc preparades però aprofitaré per dir que estem treballant 

per poder presentar el primer trimestre de l’any vinent i poder-ho fer cada any, una 

memòria de les accions realitzades a l’oficina de Turisme, sobretot perquè el sector 

turístic i els ciutadans de Roses siguin conscients de la feina que es fa a l‘oficina de 

Turisme la qual no només és donar fulletons i tríptics al mostrador. Si no que hi ha una 

feina de promoció tot darrere molt gran i molt important que no es veu i que creiem que, 

amb una memòria, serà una bona manera que la gent sigui conscient de la feina que es 

fa des de l’Àrea de Turisme.  

 

 

No havent-hi més assumptes a tractar, l'alcaldessa aixeca la sessió a les 21:08 hores, de 

la qual cosa en dono fe. 

 

 

Document signat electrònicament. 
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